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P.V.E.G.- BRUSSEL 

304e ZITTING VAN DE RAAD VAN MINISTERS 
DEK EUROPESE GEMEENSCHAPPEN (BUDGET), 

GEHOUDEN OP 23 SEPTEMBER I974 
TE BRUSSEL 

Ontmoeting van de Raad met een delegat ie van het Europees Parlement» 

I n het kader van de begrotingsprocedure i s tussen de Raad en het Parlement 
overeengekomen, dat de eerste r e a c t i e s van het Parlement t e n aanzien van het 
voorontwerp begrot ing aan de Raad t e r kennis worden gebracht i n een ontmoeting 
tussen -Ie v o o r z i t t e r van de Raad, vergezeld van de leden van de Raad die dat 
wensen, met een delegat ie van het Parlement, die di tmaal was samengesteld u i t 
de navolgende leden: de heren Spenale, Aignor , Gerlach en T e r r e n o i r e . Na een 
h a r t e l i j k welkomswoord van de President van de Raad, waarin gewezen werd op de 
t r e p a s s i i . j van de nieuwe begrotingsprocedure zoals deze i s voorzien i n a r t . 203 
van het EÜG-verdrag, welke met name aan het Parlement nieuwe bevoegdheden geeft 
t e n aanzien van het goedkeuren van de b e g r o t i n g , kreeg de heer Spenale het woord, 
die i n algemene bewoordingen de ori 'éntat ies van het Parlement aan de Raad zou 
mededelen. 
Le heer Spenale wees van z i j n kant ook op de nieuwe aanpak b i j het totstandkomen 
van ie begrot ing en sprak de hoop u i t dat met de Raad een vruchtbaar overleg tege
moet kon worden gezien. Het overleg van vandaag was weliswaar nog een onderdeel 
van de oude procedure, maar i n de verdere overlegprocedure moest samen met de 
Raad een practische u i t w e r k i n g worden gevonden van de toepassing van de nieuwe 
budgettaire bevoegdheden, waarvan het Parlement op d i t moment nog n i e t kon zeggen, 
i n verband met het ontbreken van e r v a r i n g , hoe z i j zouden worden toegepast. 
H i j spral: i i c h voorts u i t voor het zo goed mogel i jk ramen van de afzonder l i jke 
k r e d i e t e n , ook als deze op hoofdstuk 98 zouden worden geplaats t . Het ontbreken 
van de B T w - r i c h t l i j n bracht met z i c h mee, dat i n 1975 d i t deel van het eigen 
middelen b e s l u i t nog n i e t kon worden toegepast, rnaar h i j wees erop dat de l i d 
s taten daarna i n de moeil i jkheden zouden kunnen komen wanneer z i j , zoals thans 
regelmatig voorkwam, aanvullende begrotingen zouden moeten financieren» Hoewel 
het Parlement geen voorstander i s van aanvullende begrotingen vroeg h i j z ich a f 
of n i e t bevoegdheid gecreëerd zou kunnen worden om de Gemeenschap het recht te 
geven leningen te l a t e n s l u i t e n , hetgeen het Parlement zou toe ju ichen. 
Ten aanzien van het onderscheid v e r p l i c h t e en n i e t - v e r p l i c h t e uitgaven stelde 
h i j i a t het Europese Parlement tegenstander i s van deze t e r m i n o l o g i e , omdat z i j 
e i g e n l i j k n i e t s zegt. Een discussie over het onderscheid zou n i e t nu, maar pas 
i n een l a t e r stadium van de overlegprocedure moeten worden gevoerd. Wat de nieuwe 
act ies b e t r e f t toonde h i j z i ch voorstander om zo snel mogel i jk het karakter daar
van te bepalen. B i j het opzetten van nieuwe act ies moest men inf lat ie-bewust z i j n , 
maar h i j zag de groei van de nieuwe act ies als zodanig n i e t als i n f l a t i e - b e v o r d e 
rend gezien de v r i j geringe omvang van het Oemeenschapsbudget i n v e r g e l i j k i n g met 
de som van de nationale budgetten. 

Raadsvoorzitter Poncelet dankte de heer Spenale voor z i j n i n l e i d i n g en sprak z i j n 
verheugdheid erover u i t , dat het Parlement vandaag n i e t insisteerde om over het 
onderscheid tussen v e r p l i c h t e en n i e t - v e r p l i c h t e uitgaven een bes l i ss ing te nemen. 
H i j nodigde hierna de delegaties u i t om eventuele opmerkingen te maken. 



Staatssecretaris Brinkhorst was aanvankelijk a l s enige "bereid om op de opmer
kingen van de heer Spenale te reageren* H i j dankte de heer Spenale voor de 
uitge 1 reide manier waarop h i j de oriëntaties van het Parlement had vertolkt 
en kon met le meeste van de gemaakte opmerkingen wel akkoord gaan, De St a a t s 
s e c r e t a r i s bepleitte daarna i n verhand met het nieuwe regiem dat met ingang van 
1Q75 gr-at werken een vruchtbare dialoog tussen beide i n s t e l l i n g e n die de basis 
zou n.oeten vori.icn voor hot oplossen van de diverse problemen die op di t moment 
bestonden. H i j wees er daarbij op dat het Europees Parlement z i c h d u i d e l i j k zou 
moeten uitspreken over h«-t v e r s c h i l i n karakter tussen de zgn. v e r p l i c h t e - en 
niet—verplichte uitgaven. De heer Spenale antwoordde hierop dat naar de mening 
van het Parlement beter een onderscheid zou kunnen worden gemaakt tussen 
"Dépences vötés", d.w.z. uitgaven die onvermijdelijk z i j n omdat z i j berusten op 
reeds genomen beslissingen en welke ook automatisch i n het volgende budget t e 
rugkeren zoals personeel, huisvesting, subsidiebeleid e.d. en "dé*penses f a c u l ¬
t a t i v e s " , de uitgaven voor nieuwe a c t i v i t e i t e n waarover nog zou moeten worden 
b e s l i s t * liet Parlement hanteert a l s nieuwe regel dat voor deze uitgaven het 
Parienent z e l f de d e f i n i t i e v e goedkeuring geeft» 
Het i n i t i a t i e f van S t a a t s s e c r e t a r i s Brinkhorst werd p o s i t i e f door de Parlemen
t a i r e delegatie ontvangen en vond eveneens weerklank b i j de andere leden van 
de Raad. 
De Duitse S t a a t s s e c r e t a r i s , de heer Hie l e , zette vervolgens het debat voort en 
stelde ten aanzien van de v e r p l i c h t e - en ni e t — v e r p l i c h t e uitgaven dat z i j n s 
inziens de Commissiemethode de meest pragmatische was* Voorts beklemtoonde h i j 
zeer nadrukkelijk dat a l l e a c t i e s waarover de Raad nog niet had b e s l i s t en die 
dus nog niet begrotingsrijp waren ook niet i n de begroting zouden moeten worden 
opgenomen. De heer Hiele was het niet eens met de opmerking van de heer Spenale 
dat ie otvrang van ie gemeenschapsbegroting nauwelijks van invloed was op Ie 
nationale begrotingen aangezien elke nieuwe gemeenschappelijke p o l i t i e k , a l s 
gevolg van de werking van het eigen middelensysteem, voor bepaalde l i d s t a t e n 
d i r e c t l e i d t tot e x t r a financiële bijdragen en dus wel invloed heeft op de 
besteedbare begrotingsruimte. 

Door President Poncelet i s hierna opgemerkt dat i n de loop van het begrotings— 
debat hierop n a t u u r l i j k z a l worden teruggekomen en herinnerde de vertegenwoordi
gers van het Parlement eraan dat omdat toch ergens de grens tussen v e r p l i c h t e -
en niet—verplichte uitgaven moet worden vastgelegd de Raad voorlopig het Com
missiedocument a l s "base de référence" beschouwt» 
5a daartoe te z i j n uitgenodigd deelde Commissaris Cheysson namens de Commissie 
mede dat de Commissie z i c h haar opmerkingen tot de begrotingsbespreking i n de 
Raad voorbehield» 
Hierna werd het woord gegeven aan de heer Aigner die sprak i n z i j n hoedanigheid 
van rapporteur van de begrotingscommissie van het Europees Parlement» De heer 
Aigner begon net erop te wijzen dat het nieuwe a r t i k e l 203 van het EEG-Verdrag 
veel speelruimte gaf aan het Europees Pe.rlement en dat met name i n het geval 
dat er geen bevredigende oplossing te vinden zou z i j n voor de diverse bestaande 
problemen net name het onderscheid tussen v e r p l i c h t e - en onverplichte uitgaven, 
het Parlement een c o n f l i c t niet u i t de weg zou gaan. H i j betreurde het i n het 
bijzonder wat het Comité van Permanent Vertegenwoordigers van de begrotings
voorstellen had overgelaten, hetgeen z i j n s inziens te bestempelen was a l s een 
"begroting onder totale narcose". Reagerend op de opn.eidd.ng van Duitsland, 
stelde h i j dat a l s de Commissie een voorstel gedaan heeft d i t i n principe ook 
beslisïingsrijp i s en dat daarvoor dan ook kredieten i n de begroting dienden 
te worden opgenomen» Waren bepaalde d e t a i l s nog niet voldoende bekend dan was 
plaatsing op Hoofdstuk 9 8 i n ieder geval toch noodzakelijk. Door de"p.m.-
techniek" van het Coreper zou de bevoegdheid van het Parienent worden beperkt 
doordat s i in speelruimte bet re dei ng kreeg op een geheel van bedragen van lagere 
omrang. 

http://opn.eidd.ng


H i j vreesde voorts dat i n d i e n de Raad de standpunten van het Goreper overneemt 
d i t z a l leiden tot een aantal suppletoire begrotingen. Sprekend over de afzon
d e r l i j k e kredieten sprak h i j er z i j n verbazing over u i t 2at geen extra perso
neel was goedgekeurd voor het zgn. centre de c a l c u l , waaraan het Parlement 
j u i s t zeer hechtte» Ook vond h i j het o n b e g r i j p e l i j k dat bepaalde kredieten 
b e l a n g r i j k waren verlaagd of z e l f s u i t de begroting waren gehouden zoals b i j 
het onderzoek- en wetenschapsbeleid, de industriële ontwikkelingscontracten, 
stiücken van de sociale p o l i t i e k en de kredieten voor het ontwikkelingshulp-
b e l e i d . 
Staatssecretaris Brinkhorst die reageerde op de opmerking over de t o t a l e narcose 
stelde dat h i e r sprake was van een dilemma, waarvoor h i j begrip vroeg aan het 
Parlement. H i j stelde dat de argumenten tegen het gebruik van suppletoire be
grotingen zeer v a l a b e l waren, maar dat men van de Raad nu n i e t kon verwachten 
dat z i j a l l e s i n de begroting zou opnemen. Nederland i s voorstander van ont— 
wikke lingshulp door de Gemeenschap en eveneens van de sociale p o l i t i e k , maar 
or d i t moment kan deze Raad n i e t a l l e s b e s l i s s e n wat nog elders moet worden 
besproken. Gezien het dilemma was h i j echter wel b e r e i d daarvoor een zekere 
soeelruimte i n acht t e nemen. 
De heer Goldsmith (V.K.) en de heer Dondelinger (Luxemburg) v i e l e n de heer 
Brinkhorst b i j . De heer Goldsmith stelde dat getracht zou moeten worden om een 
reg e l u i t te werken om t e bepalen wanneer een aanvullende begroting wel en 
wanneer n i e t i s toegestaan. Be heer Macchia (Italië) stelde dat men onderscheid 
Ion mal^n tussen aanvullende begrotingen die het gevolg waren van k o s t e n s t i j 
gingen en foute ramingen ( n i e t acceptabel) en die suppletoire begrotingen die 
het gevolg zouden kunnen z i j n van nieuw b e l e i d waartoe de Raad een b e s l i s s i n g 
had genomen (acceptabel). Voor het overige wenste h i j over de opmefcngen van 
het Parlement nog na t e w i l l e n denken. 
: D ~ - i s s a r i s Hhevsaoa stelde naar kanleiding van de opnertóngee van de heer 
Aigner inzake het gebruik van Hoofdstuk 98 dat onvoorziene omstandigheden en de 
financiële consequenties daarvan v i a een aanvullende begroting zouden moeten 
worden v e r w e z e n l i j k t . Omstandigheden die wel voorzienbaar waren dienden i n de 
begroting t e worden opgenomen en eventueel t e worden geblokkeerd op Hoofdstuk 90. 
De vertegenwoordigers van het Parlement reageerden hierop door nogmaals eens 
hun bezwaar te u i t e n tegen de o o l i t i e k van aanvullende begrotingen; voor zover 
mogelijk moet a l l e s wat voorzienbaar i s i n de begroting worden opgenomen. 
Staatssecretaris Geens (België*) b e p l e i t t e t e n aanzien van deze zaken een prag
matische aanpak; om een compromis t e vinden tussen de financiëel-budgettaire 
aspecten en de p o l i x i e k e aspecten kon het gebruik van Hoofdstuk 98 misschien 
een oplossing bieden. , . . 
Raadspresident Poncelet besloot de d i a l o o g met het Parlement met de opmerKing aax 

v e r t e n ^ Mas mm het feit &at voer de eerste keer i n de begrotingsprocedure 
zo'n vruchtbaar debat had plaatsgevonden. H i j sprak de hoop u i t dat de argu 
•enten die van beide z i j d e n naar voren waren gebracht a l l e i n s t e l l i n g e n van ae 
Gemeenschap t o t nadenken zouden aansporen. 
Ontweerar.in^ van uitgaven en ontvangsten van de Raad voor het begrotingsjaar 

->e Raad heeft de conclusies van het Comité* van Permanent Vertegenwoordigers, 
die z i j n neergelegd i n bovengenoemd document, aanvaard. 

Voorlopige agenda (doe. I656/74) 
Goedgekeurd. 



2 #
 Goedkeuring van de l i j s t van A-punten (doe. 1657/74 en IÓ65/74) 

Akkoord» 

1 Qntwerpbc-rotiiy; van de Europese Gonn.'onnchap 1975 (punten die no;; t e r d i s c u s s i e 

s t a a n ) . 

- berr ot ing»Tasdngen_van_de Commissie. 

1. Personeel en kredieten (doe. K/2353/74 he*»« l ) . 

- Centre de o a l c u l . 

Comr. i s s a r i s Cheysson p l e i t t e nament' de Commissie om alsnog de 48 gevraagde 

personeelsposten goed te keuren. Het Rekencentrum dat sinds Jaren goed werk 
v e r r i c h t t e , i a sinds korte t i j d met computers u i t g e r u s t die het mogelijk 

naker. al'. KT) het Rekencentrum verwachte d i e n s t e r te leveren» Teneinde een 

optimaal gebruik van deze computers te maken heeft men omdat men middels 

ploegendiensten 24 uur per dag w i l werken, "behoefte aan personeel. 

Ambassadeur Doiu'elinger (Luxemburg) was bereid de gevraagde posten toe te 

staan mede op grond van de overweging dat anders een gedeelte van het werk 

aan privé-onder dn j e n zou worden uitbesteed» S t a a t s s e c r e t a r i s Brinkhorst 

stelde dat hij het op z i c h z e l f eens was met de aangebrachte bezuinigingen en • 

met de iaarvoor aangevoerde argumentatie. Misschien was men h i e r i e t s te ver 

gegaan en h i j was daarom bereid een v o o r s t e l te doen om 15 posten te aanvaar
den. D i t v o o r s t e l werd door F r a n k r i j k gesteund met de toevoeging dat de 

overige poëten binnen de bestaande vaccatures gevonden zouden moeten worden» 

S t a a t s s e c r e t a r i s Geens (België) was eveneens b e r e i d de Commissie tegemoet te 

komen en kon z e l f s 20 man aanvaarden. D u i t s l a n d en Italië
1

 v e r z e t t e n z i c h h i e r 

hevig tegen op grond van de reeds i n het Coreper aangevoerde argumentatie. 

De heer Ghristeneen (Denemarken) was ook bereid 15 posten te accepteren» Het 

Belgische v o o r s t e l werd door de meerderheid der d e l e g a t i e s te hoog geacht en 

verworpen» Het Fran&rNederlandse v o o r s t e l i s n i e t meer i n stemming gebracht, 

aangezien Commissaris Cheysson stelde dat d i t voor de Commissie onaanvaard

baar was aangezien h i j minstens 24 man nodig had om nog enigszins de taak van 

het Rekencentrum naar behoren te kunnen l a t e n v e r v u l l e n . Het Commissievoorstel 

werd daarom conform het advies van het Coreper i n z i j n geheel verworpen. 

- Acht t i j d e l i j k e werkkrachten» 

Commissaris Cheysson legde nogmaals u i t dat de gevraagde werkkrachten bestemd 

z i j r . y. i e l e i e n van het personeelscomité* hun werk voor dat comité" normaal te 

l a t e - b l i j v e n doen. All e e n de heer Goldsmith (V.K.) kon i n verband met g e l i j k 

soortige zaken i n Engeland sympathie voor het Commissievoorstel opbrengen. 

H i j zug-ereerde echter dat het toch voor de Commissie mogelijk moest z i j n d i t 

probleem binnen de bestaande personeelssterkte op te l o s s e n . De Raad heeft 

conforu hetgeen reeds op P.V.-niveau was besloten het Commissievoorstel ver

worpen. 

2»Kredieten» 

- Kieuwe 'c^eaus i n het buitenland (hoofdstukken 20, 21, 22 en 23). 

Je Raad heeft conform het v o o r s t e l van het Comité* van Permanent Vertegenwoordi

gers besloten de desbetreffende artikelen te voorzien van een p.m.-post en een 

fcre&Let var. 150»00C r . e . Of Hoofdstuk 98 i n te schrijven. (Door de Commissie 

was 461.900 r . e . voo.-gesteld)• 



- Acties voor de jeugd» ( a r t , 234l 100.000 r.e.) 
Commissaris Cheysson "bepleitte hot handhaven van de door de Commissie voorop
stelde kredieten, aangezien in het Vorige begrotingsjaar wel bereidheid was " 
gebleken geld voor d i t soort a c t i e s u i t te geven. De V o o r z i t t e r constateerde 
dat niemand op d i t pleidooi reageerde, concludeerde daarom dat het voorstel 
V^J. het Comité* van Permanent Vertegenwoordigers was aanvaard om het krediet 
te schrappen en door een p.m.-po'jt te v^rv.mgcn. 

- Klosten \ .c\ t n v•> •..-.ultaties met vakhonden ( a r t . 25'*: 60.000 r.e.) 
Commissaris Cheysson voerde aan dat indien de Gemeenschap wel kredieten u i t t r e k t 
voor c o n s u l t a t i e s met vakvcrenijin,jen z i j ook "bereid z a l moeten z i j n om de vak
verenigingen f i n a n c i e e l te steunen wanneer z i j z i c h op d e r g e l i j k e c o n s u l t a t i e s 
»ct de Commissie w i l l e n voorbereiden. A l l e e n de heer Christensen (Denemarken) 
bleek bereid het Commissievoorstel te accepteren en stelde voor i n ieder geval een 
p.m.-post i n de begroting op te nemen. De overige delega t i e s handhaafden hun reeds 
i n het Coreper ingenomen negatieve standpunt om zowel het krediet al3 het a r t i k e l 
te schrappen zodat d i t Commissievoorstel door de Raad werd verworpen. 

• Sociaal Actieprogramma-(post 3010 t/m a r t . 307) 

De heer Kenny ( I e r l a n d ) s t e l d e dat h i j de Commissievoorstellen terzake steunde. 
H i j sprak de hoop u i t dat nog voor het einde van d i t j a a r door de Raad een be
s l i s s i n g zou worden genomen. H i j benadrukte met name de naar z i j n mening be
l a n g r i j k e a c t i e s voor de zgn. meest achtergebleven gebieden (post 3060). Nu kon 
de Gemeenschap tonen dat z i j op d i t gebied be r e i d was i e t s te doen en daarom 
•oesten de benodigde bedragen i n de begroting worden ingeschreven. 
S t a a t s s e e r e t a r i s Brinkhorst benadrukte nog eens dat u i t de Nederlandse s t e l l i n g -
nane die a l s gevolg heeft dat om begrotingstechnische redenen een aantal a r t i 
kelen zou moeten worden geschrapt of a l s p.m. zou moeten worden vermeld geenszins 
zou mogen worden a f g e l e i d dat Nederland z i c h gereserveerd opstelt ten aanzien 
van de ontwikkeling van het s o c i a a l b e l e i d . Integendeel, Nederland staat p o s i 
t i e f tegenover het snel uitwerken van het s o c i a a l actieprogramma zoals dat door 

Raad op 21 j a n u a r i j l . werd v a s t g e s t e l d . De Raad moet binnen de daarvoor ge
stelde termijnen over de door de Commissie ingediende v o o r s t e l l e n b e s l i s s e n . 
De nodige Commissie-initiatieven met na.ie op het gebied van de werkgelegenheid, 
welke problematiek i n a a n z i e n l i j k e mate wordt beïnvloed door internationale 
factoren a l s i n f l a t i e en de daarmee samenhangende vraagstukken van energie- en 

^nastoffenvoorziening, worden door Nederland met b e l a n g s t e l l i n g tegemoet gezien. 
Coördinatie var. het b e l e i d van de l i d s t a t e n op d i t t e r r e i n dient een hoge p r i o r i 
t e i t te genieten. Een onmisbaar element voor deze samenwerking vormt de t o t 
standkoming van een onderzoekprogramma naai- de o n t w i k k e l i n g van de arbeidsmarkt. 
Da haar Christensen (Denemarken) s l o o t z i c h b i j de i n t e r v e n t i e van de heer 
brinkhorst a^n en was bereid te streven naar een oplossing welke voorzag i n de 
ô  name van enig; ia-edicten i n Hoofdstuk 93. De lieer Qoldsmith (V.K.) deelde mede 
at de B r i t s e p o s i t i e was gewijzigd en dat h i j de opname van k r e d i e t e n i n de be

groting b i j v . 500.C:0 r.e.) nu wel kon accepteren. De heer Geens (België*) 
steunde ie b r i t s e wens en s t e l d e voor een bepa.ld bedrag op Hoofdstuk 98 te 
f i x e r — . De heer Hiele (Duitsland) wilde consequent b l i j v e n en verzette z i c h tegen 
de opname van bedragen i n Hoef l e t uk 99 omdat d i t verkeerd zou kunnen worden ge- . 
-nterpreteerd. 
-raadsvoorzitter Foncelet -.rijzende 0 0 de d i a l o o g met het Parlement die die ochtend 
haa plaatsgevonden, s t e l l e dat pen het Parlement n i e t moest t e l e u r s t e l l e n . Het 
ging h i e t t o c h nog maar om zeer geringe k r e d i e t e n en h i j suggereerde een gedeelte 
i e r v a n 0: Hoofdstuk 23 07 te neren ( 1 min. r . e . ) voor de zgn. p r i o r i t a i r e 
v c t i v s . De heer Kacchia (Italië) v e r z e t t e aich n i e t tegen d i t v o o r s t e l maar vroeg 



zich af waa-orn er onderscheid moest gemaakt worden tussen p r i o r i t a i r e acties 
n i e t - p r i o r i t a i r o a c t i e s . Voorts wees h i j op de consciëntie dat men dan i d e n t i e k 
zou Koeten bondelen b i j het regionaal fonds en ontwikkelingshulp. 
Staatssecretaris Brinkhorst met name reagerend op de verklaring van Duitsland 

;en 
dat 

gemaakt moest worden u i t 
p o l i t i e k e overwegingen. H i j kon daarom liet v o o r s t e l om 1 min. r.e. i n Hoofdstuk 
98 op te nenen ondersteunen. H i j verbond ei echter wel de voorwaarde aan dat 
indien de b e s l i s s i n g zou z i j n genomen over de andere a c t i e s van het sociaal 
M I 111] rogramma, deze kred i e t e n middels een aanvullende begroting zouden worden 
v e r s t e r k t . De Raad i s u i t e i n d e l i j k mot In4ténÉing van de Commissie met deze 
procedure plus verklaring akkoord gegaantt 

• ' ontwi'.^elin^scontacten. 
De Commissie die haar verzoek t o t opname i n de begroting van 20 min. r.e. hand
haafde, stelde dat de Raad een ctap t e r u g zou doen i n d i e n z i j d i t v o o r s t e l n i e t 
zou overnemen. De meeste delegaties bleven echter van mening dat ten aanzien van 
d i t voors-el dezelfde weg a l s b i j de begroting I974 zou moeten worden bewandeld 
n l . p.m.-post en m e t s op Hoofdstuk 93. De heer Macchia deelde mede dat h i j d i t 
jaar echter wel b e r e i d was een bedrag óp Hoofdstuk 93 i n t e s c h r i j v e n . Het r e -
sul:/. : was dc.t :1e Raad het standpunt van het Coreper bevestigde met aanteke
ning i n de notulen van de opmerking van de I t a l i a a n s e delegatie die eveneens 
door de Deense delegatie werd onderschreven. 

A r t . 370 Stichting: voor v e r b e t e r i n g vooor de l e e f - en werkvoorwaarden.(4.5 min. 
Zonder discussie i s door de Raad het standpunt van het Comité* van r.e.) 
? rmar.ent Vertegenwoordigers bevestigd dat v o o r s t e l t om op d i t a r t i k e l een p * i * ~ 
post t e zetten en een k r e d i e t van 100.000 r . e . i n Hoofdstuk 98 i n t e s c h r i j v e n . 

Het Europees Sociaal Fonds. 
D i t agendapunt werd door de Raad behandeld i n samenhang met punt 4 van de Raads-
agen^a n l . het v o o r s t e l voor een n i e t automatische kredietoverdracht van 1973 
na^r 1^74 van 40 min. r.e. eveneens voor het Sociaal Fonds (doe. R/2379/74}. 

n k e l i j k werd door de leden van de Raad hetzelfde standpunt ingenomen als 
i n het Coreper d.w.z. a l l e delegaties kunnen een verhoging van a r t . 500 t o t 
110 min. r . e . accepteren maar men v e r s c h i l t van mening inzake de verhoging van 
de kredieten voor a r t . 510 o 

De meningen van de delegaties variëren van een v e r l a g i n g van het door de Commis
sie voorgestelde krediet van 280 min. r.e. t o t 180 mln.r.e. t o t het accepteren 
van het ftnissievoorstel van 280 min. r.e. Het i n de discussie betrekken van 
het v o o r s t e l ven de n i e t automatische kredietoverdracht verhelderde het debat 
n i e t . Door het Voorzitterschap werd u i t e i n d e l i j k het compromisvoorstel gedaan 
U t inhield het v o o r s t e l voor de n i e t automatische kredietoverdracht van 1973 
naar 1974 te .anvaarden, hetgeen zou betekenen dat de kredieten i n de begroting 
1974 voor a r t , 510 zouden worden verhoogd van 170 min. r.e. t o t 210 min. r.e. 
Hieraan gekoppeld werd het v o o r s t e l gedaan om op a r t . 510 voor de begroting 
1975 eveneens 210 min. r.e. op t e nemen. D i t was uiteindelijk: voor a l l e delega
t i e s aanvaardbaar. Door Nederland werd hieraan de voorwaarde verbonden dat nu 
n i e t gesproken zou worden over een k r e d i e t overdracht van 1974 naar I975 van ca. 
-r3 min. r.e. b i j a r t . 500 van de begroting waarvan i n de loop van de discussie 
acor Commissaris Cheysson gewag werd gemaakt. De Engelse en It a l i a a n s e delegatie 
accepteren het compromisvoorstel "avec r e g r e t " . 
Het flegrionaal 
De Raad heeft met gekwalificeerde meerderheid besloten om dezelfde weg als b i j 



de begroting van 1974 "te bewandelen en er zullen dus wederom geen kredieten 
voor het Fonds op de begroting worden opgenomen doch slechts alleen een p.m.-
vermelding. Alleen de Italiaanse delegatie i s tegen. I n de notulen zal melding 
worden gemaakt van het standpunt van de Ierse delegatie die liever had gezien 
dat d i t jaar wel naai' dan i n Hoofdstuk 98 kredieten op de begroting zouden 
z i j n op,>;e nomen. 

o l i n r Garantie 

Dc Raad heeft zonder voel discussie het standpunt van het Coreper bevestigd 
d.w.r,. op t i t e l 6 en 7 van de begroting zal een t o t a a l van 3.772,1 min. r.e. 
worden ingeschreven. De 200 min. r . e . die op Hoofdstuk 98 waren voorzien 
«uilen worden geschrapt» De financiële consequenties van de besluiten van de 
laatste Landbouwraad zullen middels de zgn. l e t t r e r e c t i f i c a t i v e i n de budget
t a i r e procedure worden verwerkt. Na advies van het Feogacomité* en het Budget-
comité' zal het wijzigingsvoorstel aan het Gore per worden voorgelegd, zodat 
aldaar volledige overeenstemming i s b e r e i k t , de zaak via de s c h r i f t e l i j k e 
procedure kan worden geregeld, opdat het tezamen met de ontwerp-begreting nog 
V66T 3 oktober aan het Parlement kan worden voorgelegd. D i t g e i l t eveneens voor 
die besluiten die gevolgen hebben, voor de afdeling Oriëntatie en het hoofdstuk 
voedselhulp. 

Afdeling oriëntatie. 

De heer Kacchia heeft t o t het b i t t e r e einde toe het Italiaanse standpunt ver
dedigd dat r..eer kredieten zouden moeten worden gezet op a r t . 800 voor de zgn. 
individuele projekten. 3 i t zou volgons liacchia kannen gebeuren ten laste van 
ie zgn. Kanshcltreserve» H i j werd h i e r b i j enigszins gesteund door de Ierse 
delegatie die stelde dat i n 1?75 v i a a r t . 800 minstens hetzelfde gedaan zou 
moeten worden als voor 1974. A l l e andere leden van de Raad waren hiervan niet 
overtuigd, zodat de Ra .1 met gekwalificeerde meerderheid het voorstel van de 
Co:.r..iscie heeft aanvaard. 

Orrtwilzkclin, ;shulpbeleid van de Gemeenschap.(post 4211 en a r t . 900 t/m 910) 

De Raad heeft de ontwerp-Raadsv^rklaring,zoals deze i n het Comité* van Permanent 
Vertegenwoordigers was opgesteld,aanvaard» 

Begrotingspost voor financiële steun aan niet-geassocic'erden. 

Met i n s t e ^ i n g van Denemarken en het Y.K. heeft Staatssecretaris Erinkhorst 
nog eens gepleit voor de opname i n de be. r o t i n g van een begrotingsregel met 
een p.r.;.-post voor de financiële en technische steun aan niet-ge associeerde 
ontwikkelingslanden. H i j merkte daarbij op dat de houding van de Commissie 
hem onverklaarbaar voorkwam omdat z i j n voorstel het directe gevolg was van de 
aanneming van een resolutie terzake door de Raad van Il i n i s t e r s van Ontwikke
lingssamenwerking van 15 j u l i j l . Naar z i j n mening kon op deze wijze begonnen 
worden met de integrale uitvoering van deze r e s o l u t i e . Commissaris Cheysson 
stelde hier tegenover dat er weliswaar een Raadsresolutie was maar dat naar 
z i j n mening i e kredieten opgenomen op a r t . 940 (Cheysson Fonds) en de kredieten 
var, de voedselhulp voldoende uitvoering van de resolutie voor het jaar 1975 
vormden. Staatssecretaris Brinkhorst repliceerde met de opmerking lat het 
Cheysson-Fonds slechts een incidentele actie betrof en onmogelijk geschikt 
geacht kon worden om de B a sieresolutie u i t te voeren. Aangezien geen enkele 
andere delegatie bereid bleek de Nederlandse suggestie te volgen, heeft 
Staatssecretaris Brinkhorst, nadat h i j uitdrukking had gegeven aan z i j n grote 
t e l e u r s t e l l i n g hierover, hot voorstel ingetrokken. 



• Fonds Cheysson (art» 940) . 
De meerderheid der leden van de Raad heeft het Commissievoorstel om 210 min, 
r»e» voor d i t fonde op de begroting op te nemen niet kunnen accepteren i . v . 
m. het ontbreken van een Raadsbeslissing terzake. Staatssecretaris Brinkhorst 
heeft verklaard dat men hier stond voor een belangrijke poli t i e k e beslissing 
en nu de meeste voorwaarden voor de deelname van de Gemeenschap aan het Fonds 
van de V.N. waren vervuld, men op de begroting hiervoor ook kredieten moest 
uittrekken» De delegaties van hot V.K., Denemarken en Ierland betuigden h i e r 
mee hun instemming en de heer Kenny (Ierland) verklaarde eventueel ook akkoord 
te kunnen gaan met de opname van kredieten op Hoofdstuk $8* De Raad i s u i t e i n 
d e l i j k akkoord gegaan om op a r t . 940 een p0m.-post te voorzien en te verklaren 
dat indien de ontwikkelingsraad alsnog t o t een beslissing zou komen hiervan 
door de Raad de budgettaire consciënties getrokken zullen uorden» 
Staatssecretaris Brinkhorst heeft b i j de behandeling van deze begrotingspost 
naai' voren ^ b r a c h t of de Raad het Coreper niet zou moeten belasten met de 
opdracht OP het vraagstuk van dé p.m.-posten nader te bestuderen. Naar z i j n 
rrïening zcu het een ar.ti—climax z i j n als d i t probleem niet zou worden aangepakt 
mede gelet cp de houding terzake van de vertegenwoordigers van het Parlement 
van die ochtend. De Raad ging hiermede akkoord. 

Voe j g€ Ihulp (Hoo fdstuk 52). 
Aangezien aanvankelijk a l l e delegaties hun standpunt zoals dat was ingenomen 
i n het Comité* van Permanent Vertegenwoordigers handhaafden, dreigde het gevaar 
dat de Raad op d i t punt geen meerderheidsbeslissing zou kunnen nemen. Toen 
tijdens de discussie bleek dat le Britse ielegatie v/el v;ilde bewegen, iz- op 
verzoek van Nederland de vergadering een ogenblik geschorst teneinde de dele
gaties gelegenheid te geve:: om zich te beraden. 
I n dezerzijds overleg met Britse delegatie v;erd gewezen op de anomalie van de 
negatieve Britse houding ten opzichte van de door Mrs. Hart i n te nemen posi
tie .ouding i n de Ontwikkelingsraad van de volgende dag. Voorts op het p o l i 
tieke ef f e c t van een terugbrengen van de hulp op d i t moment» Mijn Britse 

lega ging daarop akkoord met het vol-ende compromisvoorstel. 
I n s c r i p t i e van een bedrag van 200 min. r.e. i n Hoofdstuk en geen bedrag i n 
Hoofdstuk 93» Door de Nederlandse delegatie wordt daarbij verklaard dat d i t 
bedrag van 200 min, r.e. eventueel dientte worden herzien als de Raad i n andere 
samenstelling een besluit neemt over het Memorandum inzake voedselhulp 1975 
dat door de Commissie aan de Raad i s voorgelegd. 
Op de Italiaanse delegatie na, die zich heeft onthouden, was d i t voor a l l e 
delegaties aanvaardbaar. De Franse, Ierse en Luxemburgse delegaties hebben 
zich b i j de Nederlandse verklaring aangesloten» 

Voedselhulp.(art» 924: andere uitgaven) 
Tenein .e b i j d i t voedselhulppunt t o t overeenstemming te komen heeft het Voor
zitterschap een cor.promis geformuleerd dat reeds i n het Coreper aan de orde 
was geweest» Ket houdt i n dat i n de begroting 1975 een krediet wordt opgenomen 
var. 1 mln»r.e. en dat de Raad reeds thans een préjugé" favorable uitspreekt om 
t . z . t . 2 nln» r.e. te re.sorteren van 1974 naar 1975» De Raad heeft d i t com
promisvoorstel aanvaard. 

ooenclatuur) 
Be Itali-ar.se delegatie heeft haar reserve ten aanzien van de nieuwe door de 
Cora-iissie voorgestelde nomenclatuur opgeheven, zodat a l l e leden van de Raad. 
daar nu mee cikkoord gaan. 



De heer Christenoen (Denemarken) deelde mede dat zijn land evenals Nederland en 
het V . K . het Commissievoorstel kon aanvaarden. De andere delegaties bleven op het 
standpunt staan dat slechts p.m.-pocten moeten worden opgenomen en dat eventueel 
de kredieten op Hoofdstuk 98 souden worden opgenomen. Het Voorzitterschap stelde uil 
eindelijk voor om een totaal van 1 m i n . r . e . op de begroting bij deze posten op te 
nemen» R a onige aarzoling Was dit voor alle delegaties aanvaardbaar» 

lom • - Informat Le en persbureau in Atl 

D e Raad hoeft besloten het voorstel van hei Comité' van Permanent Vertegenwoordi

ger.-, tc iccepteren dat voorziet in de toewijzing van e*é* 1 A/3 post; een krediet 

voor het recruteren van C plaatselijke agenten; 3n de opname op de begroting van 

30.000 TmBm voor huur e t c 

- 3e,rrotin^ Euratom (doe. R/23Ó3/74) 

De Italiaanse del3g:vtie herhaalde zijn bezwaren dat thans een band gecreëerd 

11 \ v . 3 n beslissingen over nieuwe p r o g r a m m a 1 s en de beslissing over de finan

ciering van het bestaande p r o g r a m m a . Zij voegde eraan toe d a t , gezien deze situa

t i e . Italië* geen enkele verbintenis kon aangaan over zijn medewerking aan de 

voortzetting van activiteiten in welk onderzoekcentrum dan o o k . Afgezien van deze 

Italiaanse reserve werd deze begroting zonder verdere bezworen goedgekeurd. 

- Iraleli.^.: van de uitgaven na JT verplichte en niet-verplichte- uitgaven (doc.R/2354/ 
74) 

Rede gezien de reeds uitgebreide discussie met het Parlement over dit punt 

werd hier volstaan met een korte verklaring v a n Commissaris Cheysson, dat de 

Commissie er bezwaar tegen zou hebben om naast bovengenoemde categorieën nog een 

derde groep n l . vaa niet-gcclassificeerde uitgaven te scheppen, temeer daar dit 

ook h--t Parle:-ient zou beperken in zijn moge li jkheden om over deze categorie iets 

te zeggen. 

Alle overige punten (begrotingen van E S C , P a r l e m e n t , bureau voor publicaties, 

Hof en ontvangsten) werden zonder enige discussie aangenomen. Nadat aldus alle 

begrotingsonderdelen besproken waren stelde de voorzitter plechtig vast dat hier-

raede de ontwerpbegroting der Europese Gemeenschappen door de Raad was vastgesteld 

•et dien verstan Ie dat over de extra uitgaven voor de landbouw tengevolge van de 

Raadszitting van 16 t/m 19 september, zoals die door de Commissie in een lettre 

rectificative zijn b e c i j f e r d , nader door middel van de schriftelijke procedure 

door de Raad zal worden b e s l i s t . 

4. Het Euro-ees Sociaal Fonds (doe. R/2379/74) 

Zie punt 3 . 

5 . Diversen 

- Commissaris C hey se-on klaagde tenslotte nogmaals zijn nood dat voor een groot 
aantal punten nu een aanvullende begroting nodig zou zijn. De ontwerpbegroting 

dat ook het omstellen van de driejaarlijkse vooruitzichten, hetweiK zijne x x ^ i e n s 
toch aan de hand van de ontwerpbegroting diende te geschieden, nu tot een

 V £ X J 
zinloze bezigheid was geworden. Deze verklaring werd zonder discussie aangehoord. 

- Tenslotte kwam de Britse vertegenwoordiger nog met een drietal verklaringen. 
Allereerst verkla-rie hij dat uit de Britse medewerking aan het totstandkomen van 



de ontwerpbegroting geen enkel precedent mocht worden a f g e l e i d terzake van de 
behandeling van de B r i t s e wensen over do f i n a n c i ë l e z i j d e van de heronderhan
d e l i n g e n zoals die door M i n i s t e r Callaghon op 4 j u n i j l . waren aangekondigd. 

I n de tweede p l a a t s s te lde h i j vast dat inzake de c o n t r o l e over de u i t v o e r i n g 
van de be . -rot ing een zekere voorui tgang was geboekt• H i j meende echter dat op 
d i t gebied de Comnierie nog een v e r K r c stap v o o r u i t kon doen door het opmaken 
van een j a a r l i j k s r a p p o r t , weergevend de loop van de w e r k e l i j k e ui tgaven i n 
v e r g e l i j k i n g niet de o o r s p r o n k e l i j k begrote bedragen* l ie t Budget Comité* zou 
h i e r o v e r nader advies dienen u i t te brengon. 
ten l a a t s t e verwoordde h i j nogmaals het b i j ve le d e l e g a t i e s levende onbehagen 
over de u i t e r m a t e k o r t e t e r m i j n , waar in de begrot ingsbehandel ing i n de Uaad 
en BiJn cccmiasies d i e n t p l a a t s t e v i n d e n . Ook h i e r vroeg h i j het Budget Comité' 
z i c h t e w i l l e n buigen over de m o g e l i j k h e i d on op een eerder t i j d s t i p met de 
begrot ingsbehandel ing t e kunnen beginnen. 


